

Cholera

Bolivia (21 January 1997). The Ministry of Health has reported an outbreak of cholera which has occurred in Yacuiba, Tarija Province, on the border with Salta Province, Argentina where an increase in cholera cases has been reported. From 1 to 16 January, 492 cases had been reported in Yacuiba. A further 231 cases with 6 deaths have been reported from other provinces in Bolivia – Beni, Potosí and Santa Cruz. Fifty per cent of these cases have been confirmed in the laboratory.

A team from the Ministry of Health and the Pan American Health Organization (PAHO)/WHO is coordinating efforts to promote preventive measures in the affected areas. A meeting was held on 18 January between the Bolivian and Argentinian health authorities to discuss and implement environmental control measures.

Burundi. The recent cholera outbreak which occurred in Rumonge in the south of the country bordering Lake Tanganyika, is continuing and up to 17 January 1997 a total of 589 cases with 25 deaths had been reported. The breakdown of water supplies, continuing poor hygiene practices and an increase in the number of displaced persons in the area have all contributed to this outbreak. A national cholera control committee has been established with the support of WHO and other agencies.

Cholera in Rwandan refugee camp in Zaïre

Cholera has been confirmed in Tingi Tingi camp located 10 km from Lubutu and 200 km from Kisangani in north-eastern Zaïre. An estimated 120 000 refugees from former camps in Bukavu are in this camp. Fifty-six cases with 2 deaths have occurred, mostly in age groups over 5 years. Cholera was confirmed by the Pasteur Institute and the University of Kinshasa from stool specimens collected by *Médecins sans Frontières* (MSF). The cases were detected through the epidemiological surveillance system set up by MSF/Epicentre in the camp.

Choléra

Bolivie (21 janvier 1997). Le Ministère de la Santé signale une flambée de choléra qui est survenue à Yacuiba, province de Tarija, à la frontière avec la province de Salta, en Argentine, où un accroissement des cas de choléra a été signalé. Du 1^{er} au 16 janvier, 492 cas avaient été notifiés à Yacuiba. En outre, 231 cas dont 6 mortels ont été signalés dans d'autres provinces de Bolivie – Beni, Potosí et Santa Cruz. Cinquante pour cent de ces cas ont été confirmés au laboratoire.

Une équipe du Ministère de la Santé et de l'Organisation panaméricaine de la Santé (OPS)/OMS coordonne les efforts de promotion des mesures préventives dans les zones touchées. Une réunion s'est tenue le 18 janvier entre les autorités sanitaires boliviennes et argentines afin de discuter des mesures au niveau de l'environnement et de les mettre en œuvre.

Burundi. La récente flambée de choléra qui s'est déclarée à Rumonge, dans le sud du pays au bord du lac Tanganyika, se poursuit et jusqu'au 17 janvier 1997, un total de 589 cas dont 25 mortels avaient été notifiés. La rupture des approvisionnements en eau, les mauvaises conditions d'hygiène permanentes et l'accroissement du nombre de personnes déplacées dans la région ont contribué à la survenue de cette flambée. Un comité national de lutte contre le choléra a été établi avec l'appui de l'OMS et d'autres agences.

Le choléra dans un camp de réfugiés rwandais, Zaïre

Le choléra a été confirmé dans le camp de Tingi Tingi situé à 10 km de Lubutu et 200 km de Kisangani, dans le nord-est du Zaïre. On estime que 120 000 réfugiés en provenance des anciens camps de Bukavu se trouvent actuellement dans ce camp. Cinquante-six cas dont 6 mortels sont survenus, pour la plupart dans les groupes d'âge de plus de 5 ans. Le choléra a été confirmé par l'Institut Pasteur et l'Université de Kinshasa à partir d'échantillons de selles recueillis par Médecins sans Frontières (MSF). Les cas ont été décelés par le système de surveillance épidémiologique mis en place dans le camp par MSF/Epicentre.